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Theregulatory policy in Algeria and itsrole in combating administrative corruption

Abstract

This study deals with the regulatory policy in Algeria and its role in combating administrative
corruption through the enactment of some legidlative measures since the signing of the United
Nations Convention against Corruption and the establishment of specialized institutions to
combat the phenomenon. However, despite the existence of all these legidative and
institutional measures aimed at preventing and combating corruption and deterring its users,
we notice that the phenomenon is growing in Algeria, which raises the question of the success
of this control policy in reducing the phenomenon.

Keywords: Regulatory policy, administrative corruption, anti-corruption bodies, evaluation
of control bodies.

La politique derégulation en Algérie et son réle dans la lutte contre la corruption
administrative

Résumé

Cette étude traite de la politique de régulation en Algérie et de la mise en place d'institutions
spécialisées dans la lutte contre la corruption par |'adoption de certaines mesures |égidlatives
depuis la signature de la Convention des Nations Unies contre la corruption et la création
des institutions spécialisées dans la |utte contre ce phénomene. Cependant, et en dépit de tout
ce dispositif légidatif et institutionnel consacré pour la prévention et la lutte contre la
corruption et freiner ses usagers, nous notons gue le phénomene est en croissance en Algérie,
ce qui souléve la question du succes de cette politique de contréle dans la réduction du
phénomene.

Mots-clés: Politique réglementaire, corruption administrative, organes de lutte contre la
corruption, évaluation des organes de contréle.
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